

СОДЕРЖАНИЕ

РАЗДЕЛ I. ИСТОРИОГРАФИЯ И ИСТОЧНИКОВЕДЕНИЕ

<i>Мегем М.Е.</i> СЮЖЕТЫ СРЕДНЕВЕКОВОЙ ЛИТОВСКОЙ ИСТОРИИ И ПОЛИТИКА КОНСТРУИРОВАНИЯ ПРОШЛОГО В СОВЕТСКОЙ ИСТОРИОГРАФИИ	7
<i>Скрипченко Н.А.</i> ГЕНЕРАЛЬНЫЙ СУДЬЯ ВАСИЛИЙ ЛЕОНТЬЕВИЧ КОЧУБЕЙ (1640–1708 гг.) В СОВРЕМЕННОЙ РОССИЙСКОЙ И УКРАИНСКОЙ ИСТОРИОГРАФИИ	16
<i>Разумов С.А.</i> ПИСЦОВЫЕ И МЕТРИЧЕСКИЕ КНИГИ: ОСНОВНЫЕ ИСТОЧНИКИ ПО ГЕНЕАЛОГИИ ПРАВОСЛАВНОГО ДУХОВЕНСТВА В XVIII – НАЧАЛЕ XX ВВ.	21
<i>Сызранов А.В.</i> ГОСУДАРСТВО И ИСЛАМ В ПОВОЛЖЬЕ В 1991–2008 гг. (ИСТОРИОГРАФИЯ ВОПРОСА)	26

РАЗДЕЛ II. ВСЕОБЩАЯ ИСТОРИЯ

История Древнего мира, средних веков и нового времени

<i>Сафронов А.В.</i> НЕЗАМЕЧЕННОЕ СВИДЕТЕЛЬСТВО ЕГИПЕТСКО-УГАРИТСКИХ ДИПЛОМАТИЧЕСКИХ КОНТАКТОВ ПЕРИОДА ПРАВЛЕНИЯ СЕТИ II	31
<i>Воронина Т.Е.</i> СОЛОМОНОVO ВРЕМЯ ИЗРАИЛЯ (ПРОБЛЕМЫ РЕЛИГИОЗНОГО КУЛЬТА) ..	36
<i>Гребенюк В.С.</i> МИССИЯ УОЛША И БРИТАНСКАЯ ЭКСПАНСИЯ В ИНДИИ, 1759 г.	40

Новейшая история

<i>Балуев А.Ю.</i> ЭСКАЛАЦИЯ НАПРЯЖЁННОСТИ В ОТНОШЕНИЯХ МЕЖДУ США И ГВАТЕМАЛОЙ В ПЕРИОД БУРЖУАЗНО-ДЕМОКРАТИЧЕСКИХ РЕФОРМ Х.Х. АРЕВАЛО	44
<i>Шатилов Д.О.</i> ХИППИ: ФЕНОМЕН НЕПОЛИТИЧЕСКОГО ПРОТЕСТА 60-х XX в. В США ...	49
<i>Печищева Л.А.</i> ОСОБЕННОСТИ ВЗАИМОДЕЙСТВИЯ МЕЖДУ ГЕРМАНИЕЙ И ПАКИСТАНОМ В НАЧАЛЕ 2000-х гг.	54

РАЗДЕЛ III. ИСТОРИЯ РОССИИ СРЕДНИХ ВЕКОВ И НОВОГО ВРЕМЕНИ

<i>Ларюшкин О.В.</i> НЕМЕЦКАЯ СЛОБОДА МОСКВЫ: СТАТИСТИКО-ДЕМОГРАФИЧЕСКИЙ АНАЛИЗ (СЕРЕДИНА XVII – СЕРЕДИНА XVIII ВВ.)	58
<i>Назаров А.А.</i> ЦЕНТРАЛИЗАЦИЯ СИСТЕМЫ УПРАВЛЕНИЯ ДЕЛАМИ ПРОТЕСТАНТСКИХ ЦЕРКВЕЙ В РОССИЙСКОЙ ИМПЕРИИ ПЕРВОЙ ПОЛОВИНЫ XIX в.	65
<i>Лучникова Е.А.</i> ПЕРИОДИЧЕСКИЕ ОБОЗРЕНИЯ ТОЛСТОВЦЕВ КАК ОДИН ИЗ ПУТЕЙ РАСПРОСТРАНЕНИЯ ИДЕЙ МИРНОГО ХРИСТИАНСКОГО АНАРХИЗМА НА РУБЕЖЕ XIX-XX ВВ.	70
<i>Короткова А.В.</i> МОСКОВСКИЙ СОВЕТ ПРИСЯЖНЫХ ПОВЕРЕННЫХ И ПРОБЛЕМА СОЗДАНИЯ ПРОФЕССИОНАЛЬНОЙ КАССЫ ВЗАИМОПОМОЩИ В НАЧАЛЕ XX в.	74
<i>Нестеров И.А.</i> РАЗВИТИЕ РЕВОЛЮЦИОННЫХ СОБЫТИЙ В МОСКВЕ И ОТСТАВКА ГОРОДСКОГО ГОЛОВЫ КНЯЗЯ В.М. ГОЛИЦЫНА (ЯНВАРЬ – НОЯБРЬ 1905 г.)	79

**РАЗДЕЛ IV.
НОВЕЙШАЯ ИСТОРИЯ РОССИИ**

<i>Суханова Н.И.</i> ОБЩЕСТВЕННЫЕ НАСТРОЕНИЯ НА СЕВЕРНОМ КАВКАЗЕ В УСЛОВИЯХ РЕВОЛЮЦИОННЫХ ПЕРЕМЕН 1917–1918 гг.	84
<i>Мараев В.Р.</i> ДЕЛЕГАЦИЯ ЛЬВА ЧИКАЛЕНКО И АЛЕКСАНДРА САЛИКОВСКОГО ВО ВСЕВЕЛИКОЕ ВОЙСКО ДОНСКОЕ (НОЯБРЬ 1919 г.)	90
<i>Децюк А.Р.</i> БОЕВОЕ КРАСНОЕ ЗНАМЯ: АСПЕКТЫ БЫТОВАНИЯ	94
<i>Королев С.В.</i> ИЗ ИСТОРИИ СОЗДАНИЯ И ДЕЯТЕЛЬНОСТИ МОЛОДЕЖНЫХ ДВИЖЕНИЙ В СМОЛЕНСКОЙ ОБЛАСТИ (90-е гг. XX в.)	99
<i>Тополев А.Ю.</i> ВЗАИМООТНОШЕНИЯ РОССИИ С ГОСУДАРСТВАМИ ЮЖНОГО КАВКАЗА И СРЕДНЕЙ АЗИИ В 1992–1999 гг.: ЗАПАДНЫЕ ОЦЕНКИ	104

НАУЧНАЯ ЖИЗНЬ

<i>Политаев П.П., Политаев В.И.</i> О КОНЦЕПЦИИ ПОЛИТИЧЕСКОЙ СИСТЕМЫ В СОВРЕМЕННОЙ РОССИЙСКОЙ ПОЛИТОЛОГИИ	111
УЧРЕДИТЕЛЬНОЕ СОБРАНИЕ МОСКОВСКОГО ОБЛАСТНОГО ОТДЕЛЕНИЯ РОССИЙСКОЕ ОБЩЕСТВО ПОЛИТОЛОГОВ.....	114
НАШИ АВТОРЫ	116

CONTENTS

SECTION I. HISTORIOGRAPHY AND SOURCE STUDY

M. Megem. MEDIEVAL LITHUANIAN HISTORY SUBJECTS AND THE POLICY OF CONSTRUCTING HISTORY IN SOVIET HISTORIOGRAPHY	7
N. Skrypchenko. GENERAL JUDGE VASILIIY LEONTIEVICH KOCHUBEY (1640–1708) IN THE CONTEMPORARY UKRAINIAN AND RUSSIAN HISTORIOGRAPHY.....	16
S. Razumov. CADASTERS AND METRIC BOOKS: THE MAIN SOURCES OF THE GENEALOGY OF THE ORTHODOX CLERGY IN THE XVIII-BEGINNING OF XX CENTURIES	21
A. Syzranov. THE STATE AND ISLAM IN THE VOLGA REGION IN 1991-2008 (THE HISTORIOGRAPHY OF THE PROBLEM)	26

SECTION II. GENERAL HISTORY

History of the Ancient and Middle Ages

A. Safronov. AN UNNOTICED EVIDENCE OF EGYPTIAN-UGARITIC DIPLOMATIC CONTACTS IN THE REIGN OF SETHOS II	31
T. Voronina. THE TIME OF SOLOMON OF ISRAEL (THE PROBLEMS OF THE RELIGIOUS CULT)	36
V. Grebenyuk. WALSH'S MISSION AND THE BRITISH EXPANSION IN INDIA, 1759.....	40

Contemporary history

A. Baluev. ESCALATION OF TENSION IN RELATIONS BETWEEN THE USA AND GUATEMALA IN THE PERIOD OF H.H. AREVALO'S BOURGEOIS-DEMOCRATIC REFORMS.....	44
D. Shatilov. HIPPIES: THE PHENOMENON OF NON-POLITICAL PROTEST IN THE USA IN THE 60-S	49
L. Pechishcheva. THE FEATURES OF THE GERMAN-PAKISTANI INTERREACTION AT THE BEGINNING OF THE 2000S.....	54

SECTION III. HISTORY OF RUSSIA THE MIDDLE AGES AND NEW TIME

O. Laryushkin. THE GERMAN QUARTER IN MOSCOW: THE STATISTICAL-DEMOGRAPHIC ANALYSIS (THE MID 17 TH CENTURY – THE MID 18 TH CENTURY).....	58
A. Nazarov. CENTRALIZATION STAGES OF THE ADMINISTRATION OF PROTESTANT CHURCHES IN THE RUSSIAN EMPIRE IN THE FIRST HALF OF THE XIX TH CENTURY	65
E. Luchnikova. TOLSTOYANS' PERIODIC REVIEWS AS ONE OF THE WAYS OF SPREADING THE IDEAS OF PEACEFUL CHRISTIAN ANARCHISM IN THE XIX-XX CENTURIES.....	70

A. Korotkova. THE MOSCOW COUNCIL OF JURYMEN AND THE PROBLEM OF CREATION OF PROFESSIONAL LOAN-SOCIETY AT THE BEGINNING OF THE XX CENTURY	74
I. Nesterov. DEVELOPMENT OF REVOLUTIONARY EVENTS IN MOSCOW AND RESIGNATION OF THE MAYOR OF THE PRINCE V.M. GOLITSYN (JANUARY – NOVEMBER, 1905)	79

**SECTION IV.
CONTEMPORARY HISTORY OF RUSSIA**

N. Sukhanova. PUBLIC SENTIMENTS IN THE NORTHERN CAUCASUS DURING THE REVOLUTIONARY CHANGES OF 1917–1918	84
V. Marayev. DELEGATION OF LEV CHYKALENKO AND ALEXANDER SALIKOVSKIY TO THE GREAT TROOPS OF THE DON COSSACK STATE (NOVEMBER 1919)	90
A. Detsyuk. THE RED COMBAT BANNER: ASPECTS OF BEING	94
S. Korolyov. ON THE HISTORY OF CREATION AND ACTIVITIES OF YOUTH MOVEMENTS IN SMOLENSK REGION (THE NINETEEN NINETIES)	99
A. Topolev. THE RELATIONS BETWEEN RUSSIA AND THE STATES OF THE SOUTH CAUCASUS AND CENTRAL ASIA (1992–1999): WESTERN ASSESSMENTS	104

SCIENTIFIC LIFE

P. Politaev, V. Politaev. POLITICAL SYSTEM CONCEPTS AT MODERN POLITICAL MARKET OF RUSSIA	111
CONSTITUENT MEETING OF THE MOSCOW REGIONAL BRANCH OF THE RUSSIAN SOCIETY OF POLITICAL SCIENTISTS	114
OUR AUTHORS	116